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Po výbuchu v areálu firmy Purum v Hamru na Jezeře na konci roku 2019 zasahovaly na místě
složky integrovaného záchranného systému. Při něm bylo poškozeno pět vozů Zdravotnické
záchranné  služby  Libereckého  kraje  (ZZS  LK),  která  je  již  vyřadila  z  provozu.  O
dekontaminované sanity nyní projevily zájem Hasičský záchranný sbor Libereckého kraje,
Oblastní spolek Českého červeného kříže Semily a Zdravotní ústav se sídlem v Ústí  nad
Labem. Krajští radní včera na svém jednání rozhodli o tom, že je tyto organizace od ZZS LK
obdrží darem.

„Chtěl  bych  poděkovat  všem  složkám  integrovaného  záchranného  systému  za  jejich  včasný
a efektivní zásah v areálu firmy Purum v listopadu předloňského roku. Pět poškozených a při zásahu
kontaminovaných sanit vyčistili speciální směsí příslušníci libereckého 31. pluku radiační, chemické a
biologické ochrany, kteří mají s dekontaminací obrovské zkušenosti. V současně době užívání vozidel
nepředstavuje riziko pro zdraví a život posádky. Vzhledem k tomu, že v České republice neexistuje
akreditovaná laboratoř, však není možné získat oficiální certifikát k jejich návratu do zdravotnického
systému,“ uvedl Jan Sviták, statutární náměstek hejtmana pro resort dopravy.

ZZS LK proto pět zasažených vozidel z provozu vyřadila. Darem dostane Hasičský záchranný
sbor Libereckého kraje konkrétně vozidlo Škoda Yeti a dvě sanity Mercedes-Benz Sprinter, do
Oblastní  spolku  Českého  červeného  kříže  Semily  míří  jeden  Mercedes-Benz  Sprinter
a  do  Zdravotní  ústavu  se  sídlem  v  Ústí  nad  Labem  pak  vozidlo  Volkswagen  Transporter.

„Zůstatková hodnota všech pěti sanit je zhruba 3,7 milionu korun. V současné době čítá kapacita
vozového parku Zdravotnické záchranné služby Libereckého kraje 32 vozidel, a to 10 nových rendez-
vous vozů Škoda Kodiaq a 22 vozů rychlé zdravotnické pomoci Mercedes-Benz Sprinter.  Obnova
vozového parku započala již před třemi lety. Jeho celková hodnota přesahuje 110 milionů korun. Kraj
přispěl zhruba 75 miliony,“ uzavřel Vladimír Richter, člen rady kraje pro resort zdravotnictví.



 


